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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A magyar mezőgazdaság 2030-ra a világon az első 
három közé fog tartozni? Miben?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az infostart.hu portálon megjelent „Nagy István: a magyar mezőgazdaság 2030-ra a világon az első
három közé fog tartozni„ című cikk egy interjút közöl Önnel:

„Ki kell simítani a piacot?

Ez  pontosan  így  van.  Nem  szeretnénk  egyszerre  beönteni  a  sok  pénzt,  hanem  ütemezetten,
céltudatosan, fölkészülési lehetőséggel fogjuk tudni biztosítani azt a gazdáknak. Első körben azok a
pályázatok  jönnek,  amelyek  hosszú  távú  kihatással  vannak.  Azok  a  zöld  pályázatok,  erdészeti,
művelési kultúráról szóló pályázatok, amelyeket meg kell kötni, mert lejárnak az előző ciklusnak a
szerződései. Aztán jönnek a mezőgazdasági üzemek, berendezések, technológiai korszerűsítések, jön
az  élelmiszeripar  nyáron,  teljes  mellszélességgel.  De  ez  így  pont  jó.  Tudják,  hogy  nyáron  kell
beadni.  Már  most  mindenki  keresheti  a  pályázatíróját,  elmehet  megnézni  a  világban  a
legkorszerűbb üzemet, mit is szeretne, milyen technológiát szeretne. Van idő letárgyalnia, és mire
elérkezik  a  beadási  határidő,  el  tudja  készíteni  a  pályázatát,  be  tudja  adni.  Mire  megnyeri,
normalizálódnak a banki viszonyok,  az infláció kezelhető méretűvé válik,  az önrészhez szolgáló
hiteleket föl tudja venni. Így tudunk segíteni a gazdáknak, és ez a tudatos tervezés időszaka volt a
mi  életünkben  is  és  számos  szervezettel,  szakmai  fórumokon  arról  beszéltünk,  hogyan  tudjuk
legegyszerűbben hozzásegíteni  őket  ezekhez  a pályázatokhoz.  Mik  a  pályázati  célok? Mire  van
szükségük? Ágazatonként elemeztük végig, hogy hogyan kell, és innen jött ki az, hogy hogyan tudjuk
az  állattartó  telepeinket  vagy  a  mezőgazdasági  üzemeket,  mondjuk,  energiahatékonyságban
segíteni.  Hogyan  járul  hozzá  zöld  beruházásként  a  napelem-beruházások,  a  biogázerőművek
támogatása ahhoz,  hogy az  energia szükségletének 30-40 százalékát  megújuló energiából  tudja
fedezni? Ezzel  jól  járunk,  mert védjük a környezetünket,  tudjuk teljesíteni  a 40 százalékos  zöld



célokat  az  Európai  Unió felé,  amit  vállaltunk,  és  közben pedig versenyképes-javítást  teszünk a
gazdáinknak azáltal, hogy nem magas áron kell megvenni, hanem szigetszerűen, a saját maga által
előállított energiával beszállunk 30 százalékban vagy 40-ben. Ezek nagyon-nagyon fontosak, így
tudjuk  elérni  azt,  hogy  egyszerre  leszünk  környezetbarátok,  zöldek,  fenntartható  fejlődésűek,
miközben  kimondva-kimondatlanul  versenyképességet  javítunk,  és  ezért  vagyunk  bátrak  azt
mondani,  hogy  utolérjük  európai  uniós  vetélytársainkat.  A  magyar  mezőgazdaság  2030-ra  a
világon az első három közé fog tartozni.”

 

Kérdezem Önt:

A magyar mezőgazdaság 2030-ra a világon az első három közé fog tartozni? Miben?
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